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 שלום ושבוע טוב לכולם,  

משקי הנגב הפיצו  ולשלומם של החיילים והחקלאים שלנו שעל גבולות המדינה.החטופים גם בשבוע זה נייחל לחזרתם של  

 מרגש ואני ממליץ לכולם לצפות בו ולהפיץ אותו הלאה.  סרטוןהשבוע 

 :נדון בנושאים הבאים וב ילצד זאת אנחנו עומדים לפני שבוע סוער ומשמעות

 ספת של ועדת הבריאות להמשך ביום רביעי האחרון התקיימה ישיבה נו – הרפורמה לאימוץ התקינה האירופאית במזון

ן היה "יבואן נאות", נוכחנו עד כמה הנוכחות שלנו הכרחית בכל דיון. חברי והדיון ברפורמה. על אף שלכאורה נושא הדי

הכנסת מעורים מאוד,  שאלו שאלות ונוכחותנו סייעה במענה מדויק והבנה עד כמה הנושא חשוב לחקלאות הישראלית. 

שיחת זום משותפת התאחדות התעשיינים ויחד איתם קיימנו איגוד תעשיות המזון באנו פועלים בשיתוף פעולה מלא עם 

, והגענו בה וצוותה. לצערנו שיחת הזום לא הייתה אפקטיביתבמשרד הבריאות שירות המזון הארצי  תעם פנינה אורן, מנהל

גם  אני שב ומבקש מכל מי שיכול להגיע ולהראות נוכחות בדיונים בכנסת,לצערי לטונים צורמים ומבלי להתקדם כלל.  

  מניסיון יש לזה השפעה רבה!!אם לכאורה זה נראה לכם מיותר, 

 .הפגישה התנהלה באוירה טובהשבוע  שעבר פגישה עם מנכ"ל משרד הבריאות, משה בר סימן טוב )ברסי(.  בנוסף קיימתי

 את הדרישה העיקרית שלנו:ו  את הטענות שלנו לגבי הרגולציות שנוגעות לחקלאות)אורן ברנע, אילנה ואני( הצגנו בישיבה 

ולאפשר  )הרגולציות שמסומניות בצהוב במצגת שפרסמנו( על החקלאותלדחות את יישום חלק מהרגולציות שמשפיעות 

 הדחייה. בנוסף נבקש בתקופה זו לבצעעל מוצרי המזון מעובדים מייצור מקומי בתקופה המשך החלת הדין הישראלי על 

 הוודאותהדגשנו את בעיית חוסר . במסגרת השיחות הרגולציות הנדחות על התעשיה והחקלאות תבדיקה של השפע

בתוקף לאשר קודם את החוק ורק לאחר מכן לבדוק  מתנגדים אנחנושהחקלאות הישראלית נמצאת בה והסברנו למנכ"ל ש

  .ענייני רגולציה שלא נפתרו בעבר של פתרון אחריות את הלקחת על עצמנו  וכן שאין אנו יכולים את השפעותיו 

ובנוסף  עם גורמי המקצוע במשרד החקלאותברה ומזהמים במזון אנחנו דורשים לנהל את השיח בעניין שאריות חומרי הד

)הרגולציות שמסומניות באדום במצגת  להוציא מהחוק מספר רגולציות שמאיימות לחסל את החקלאות ואת תעשיית המזון

ן הפנינו את אנשי משרד הבריאות לדובשיחה נחשפו שוב הפערים הגדולים בינינו לבין משרד הבריאות.  . שפרסמנו(

אבל בר סימן טוב הבטיח  , הפגישה לצערנו הסתיימה ללא הסכמהלמרות האווירה הטובה, פערים עם משרד החקלאות. ב

אליו ולשר  2023למכתב ששלחנו בספטמבר כמו כן הוא הבטיח להתייחס . שהם יתייחסו לבקשות שלנו ויחזירו לנו תשובה

המכתב רלוונטי היום  יותר מתמיד מאחר והוא ומציג  התייחסות.אליו שום שעד היום לא קיבלנו , הבריאות דאז משה ארבל

ארגוני עבודה שנעשתה עוד לפני שמשרד הבריאות התחיל בקידום החוק. אני רוצה שוב לציין את שיתוף הפעולה בין 

 ולטובת בטחון המזון של אזרחי ישראל.לטובת תעשיית עיבוד המזון  ,התעשיינים, לטובת החקלאותהתאחדות  עם החקלאים

 

https://www.youtube.com/watch?v=vQsJAAKbZTs
https://drive.google.com/file/d/1zOdZSPQimslaXx_hLGNZowFzhRbRdxzz/view?usp=sharing
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 המועד שנקבע 1.7.2024 -את עניין עדכון התעריפים לקראת ה פרסמה לשימועמועצת רשות המים  – תעריפי המים .

.  העדכון העיקרי בתעריפים זה עדכון ה"טייס האוטומטי".  במסגרת הפרסום, יעודכן סל 2024ביוני  9 -להתייחסות הוא עד ה

וים ריקים לגבי התעריף, בשלב זה לא נאמר שהתעריפים השונים יועלו באותו שיעור, אלא מופיעים קו. 2.5%המדדים ויעמוד על 

לצפייה בנוסח הכללים ) נתייחס למסמכים שפורסמו 'מים לישראל'ביחד עם  .שיבחנו מקורות לכיסוי תוספת העלויות לנו ונאמר

  ת התנגדותינו להעלאת תעריפי המים לחקלאות.ונדגיש שוב א ( לחצו כאן

 

 בישיבת הוועדה לביקורת  'מים לישראל'השתתפנו ביחד עם נציגי -2024שק המים והשימוש במי קולחים, דוח שנתי מ

שפורסם בתחילת השנה בנוגע לטיפול במי הקולחים. הדו"ח חושף כשלים רבים בטיפול  דו"ח מבקר המדינההמדינה בענין 

בישראל, שעלולים להוביל לנזק סביבתי ובריאותי חמור וקבע כי יש לפעול בהקדם לשיפור המצב ולוודא שמי בשפכים 

הצגנו את עמדתינו וטענו שוב "שהמזהם" צריך לשלם את עלות טיהור  להשבה לחקלאות. הקולחים בישראל יהיו ראויים

מים הישראלי מוביל בעולם בשימוש בהשבת מי המים הסגור וחייבים להבין שמשק ה לפתוח את המשק, יש צורך המים

 .קולחין ולכן חייבים להוריד את תעריפי מי הקולחין לשימוש חקלאי

 

  עם התאחדות חקלאי ישראל וועדת הנגב הגישו  יחדיבוצים ומושבים ק  55 -סיוע לחקלאים בעקבות התייקרות מי השפד"ן

כי בגין כל עלייה  ,מדוע לא ייקבע, המורה לממשלה לבוא וליתן טעם, (הקליקו כאן לצפייה בעתירה) תנאי על צועתירה  למתן 

 2006בהתאם לעקרונות הסכם  (צרכני מי השפד"ן) ,, יינתן סיוע לחקלאיםואילך 2019ריאלית  של מחירי השפד"ן בשנים 

, לפיה על המשיבים להגיש תגובתם לעתירה עד ליום שקיבלה את העתירה קבעהארז -כב' השופטת ברק . 2018והסכם 

3.7.24. 

 

 ?של משרד החקלאות דו"ח מיוחד  האם הפחתת המכסים על יבוא פירות וירקות הובילה לירידה במחירי התוצרת הטרייה-    

בודק את השינויים בהיקפי היבוא ש ,(למצגת בנושאולינק  לדו"ח)לינק  דו"ח מיוחדמשרד החקלאות פירסם בשבוע שעבר 

  פירות וירקות טריים לפני ואחרי הרפורמה בחקלאות ומדדי המחירים המרכזיים של מוצרים אלה.של 

, היקפי היבוא של ירקות עלו באופן משמעותי. במקביל נבחנו ממוצעי מדדי בשנים הקודמות לאחר הפחתת המכס הניכרת

 ליית ממוצע מדד המחירים לצרכן.המחירים לצרכן של אותם המוצרים, ונראה שהם מציגים עלייה גבוהה משיעור ע

לא נצפתה מגמת ירידה במדדי המחירים  -מהסקירה עולה כי למרות הורדת המכסים והגידול בכמויות הירקות המיובאים 

. בנוסף הממצאים מחזקים פתרון קסם להורדת מחיריםמהווה כי הגדלת היבוא אינה התחדדה העובדה כמו כן,   הרלוונטיים.

. עמדת גורמי המקצוע במשרד החקלאות, כי התמיכות הישירות נחוצות לשמירה על חוסנה של החקלאות המקומית את 

 כפי שקרה לשום הישראלי. שלמים, הורדת מכסים שאינה מלווה באופן זהיר,  עלולה להוביל לקריסת ענפים

 

https://drive.google.com/file/d/1d53YngArY_nFLuFBTXlLZWPQTTEYnVEa/view?usp=sharing
https://drive.google.com/file/d/1fQNDK4WcA7YcezKTB3MnT4Fo7wKR5-Fr/view?usp=sharing
https://drive.google.com/file/d/1fQNDK4WcA7YcezKTB3MnT4Fo7wKR5-Fr/view?usp=sharing
https://main.knesset.gov.il/Activity/committees/StateControl/Pages/CommitteeMaterial.aspx?ItemID=2216457
https://drive.google.com/file/d/1j-5-uduc78w1wqom0XxS1_R-KN4cZYYa/view?usp=sharing
https://drive.google.com/file/d/1m0AHqS-ogE9X6HFpVIC2CzvuFjxtI5zM/view?usp=sharing
https://drive.google.com/file/d/15V0LWd-KMS9D8h6lbQCyUPwzKzVe_3ze/view?usp=sharing
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 התאחדות האיכרים ואנחנו( ,התקיים כנס )שאורגן ע"י משרד החקלאותשעבר,  שניביום  –פיצויים במסלולים "הוורודים" ה 

בכנס השתתפו מנכ"ל משרד . במטרה להציג את המתווה "הוורוד" בענף המטעים עם חקלאים מהצפוןעם החולה באגמון 

סמנכ"ל אסטרטגיה וכלכלה במשרד וכן רמי יצקן סגן מנהל מס רכוש ואורן זלקינד האחראי  ,אורי צוק בר החקלאות אורן לביא,

בעיקר במסלול  ,אלו שאלות לגבי אופן הגשת התביעותהתעניינו ושהגיעו, חקלאים  100-למעלה מ. על החקלאות במס רכוש

פתחו מחשבים וענו לחקלאים על שאלות פרטניות.  ,הגיעו בתגבור מורחבשצוותי מס רכוש נציגי משרד החקלאות והוורוד. 

 פטירת אביו. על בהזדמנות זו אנו משתתפים בצערו של רמי יצקן, סגן מנהל מס רכוש, 

שבעזרתו מגישים את התביעות למס רכוש. הטפסים אמורים לעלות  ,את הטופס הממוחשבאורי צוק בר הציג לחקלאים 

דניאל . יש טופס ייעודי משלו פרדסים וירקות חממההמטעים, הענפי לכל אחד מ ממש בזמן הקרוב לאתר מס רכוש. בשלב זה

אופן מילוי הטופס של ההדרים רטון על הכין מגוון סרטונים ואני ממליץ לצפות בהם )ס ,קלוסקי, מזכיר ארגון מגדלי ההדרים

בלחסן וכן לאילנה דרור  ולירוןבהזדמנות זו אני מודה לדניאל  .(הסבר על מילוי טופס האקסל, דוגמאות למילוי הטופס, 1

בדאגה למגדלי  ,ברחבי הארץשלהם על העבודה הרבה  ,שמרכזת את הטיפול בנושא המסלולים הוורודים מטעם ההתאחדות

אני מקווה שברגע שהטפסים יהיו באתר   . מאד שנה מאתגרת , כמו בכל הענפים החקלאיםשעברו השנהוהמטעים ההדרים 

 משרד החקלאות מפגשי חקלאים להסביר ולסייע למלא את הטפסים. של  ותנקיים יחד עם מנהלי המחוז

 

  חבל תקומה, בראשות ח"כ אלון שוסטר ועדת המשנה של ועדת הכלכלה לשיקום ופיתוח כלכלי של –שיקום חבל תקומה ,

מנהל תחום החקלאות והתיירות במנהלת תקומה  ,התכנסה ביום שלישי  לדון בהתקדמות של שיקום חבל תקומה. אסף יצחקי

פיתוח הדור שכוללים: חדשנות וטכנולוגיה, מרכיבי התוכנית סיפר על התכנית חומש שהכינו במנהלת תקומה והסביר על 

לצד .  מקרקעין וטיפול מקיף בתשתיות החקלאותהסדרי החקלאות, השקעות ההון בתכניות חקלאיות, הקלה בהצעיר של 

ח"כ אלון שוסטר ציין שצריכים  ,שיסייע לחקלאים. יו"ר הוועדהומו"פ יישומי להקים מערך הדרכה  זאת המנהלת מתכוונת

קראנו במסגרת הדיון להוציא מחוק הגנה על  כלית קשה.הם בבעיה כלכי גם  ,יישובים הצמודים לחבל תקומהל גם  להתייחס

וכן דרשנו  בריאות הציבור את הרגולציות שמאיימות לחסל חלק גדול מהחקלאות בחבל תקומה )תפו"א ,גזר,חיטה ועוד(

  למ"ק ולהוריד את עלויות העסקה של עובדים זרים. ₪ 1-להוריד את מחיר מי השפד"ן ל

הפיילוט שנעשה נכון במימד הכלל ארצי, כלומר מה שקורה בחבל תקומה נכון לכלל מדינת יו"ר הועדה סיכם את הדיון: "

זו תוכנית שקצובה בחמש שנים ומן הראוי שזה מה שייעשה גם  .ישראל. גם מבחינת מימד הזמן התוכנית הזו חשובה

ה להכריע את הרחבת ועדה מצפה מהממשלובהמשך. אנחנו צריכים לעשות את הדברים האלה בכל העשורים הבאים. ה

תקומה נקראים למצוא את הדרך לשילוב מנהלת קילומטרים. משרדי החקלאות האוצר ו 7-ליישובי חבל תקומה מעבר 

תקומה מנהלת חקלאי היישובים צמודי העוטף בתקצוב ישיר של המועצות ובהחלטות מקומיות על פי החוק. האוצר ו

. האוצר והחקלאות מתבקשים למצוא חקלאותל יצויים על נזקים ישיריםפמתבקשים למצוא פיתרון לערך של כינון בנושא 

פגיעה בקרקע חקלאית. את ה רלמזע. אנחנו מצטרפים לקריאה )מים לחקלאות ועבודה ( דרך להוריד את מחירי התשומות

 אנחנו נושאים מכאן דרישה מממשלת ישראל להקים את המערך הזה עבור אחינו בצפון".

https://youtu.be/1souFfWJLKs
https://youtu.be/1souFfWJLKs
https://youtu.be/_NT84ML1FPU
https://youtu.be/_6jVwKYUT8s
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  השתתפתי ביחד עם עמית יפרח בכנס חקלאים במועצה האזורית הגליל  - במועצה אזורית הגליל התחתוןכנס חקלאים

אנחנו  חקלאים רבים נכחו בכנס שכלל עידכונים על המתרחש בחקלאות וכן הרצאות בתחומים מקצועיים שונים., התחתון

שחשוב שתתקיים בכל  ,ההזמנה וכן על היוזמההחקלאית אוריאל קופל על  המודים לראש המועצה ניצן פלג וכן לרכז הוועד

 המועצות האזוריות .

הגעה לדיונים ויצירת קשר עם נבחרי ל של כל אחד מכם ומכן. התגייסות והעזרה את האנו נכנסים לתקופה בה נצטרך לסיום, 

 . רק ביחד נצליח!! משמעותית על ההחלטות  המתקבלות השפעההציבור יש 

ישובו לביתם והשקט ישרור שוב במדינה ותושבי הישובים שפונו אני מקווה שנצליח בקרוב לשוב לשגרה, ושהחטופים 

 האהובה שלנו. 

 דורמן   אורי                                  

                                                           

 מזכ"ל התאחדות חקלאי ישראל        

 

 

 התאחדות חקלאי ישראל יו"ר -עמית יפרח  :העתק


